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 Protokół Nr V/2024  

Sesji Rady Powiatu Grójeckiego 

w dniu 30 lipca 2024 r. 

       Sesja odbyła się w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Grójcu.   

 

Na wstępie Przewodniczący Rady Powiatu Jan Madej o godz. 12.00 zabrał głos i powitał 

Panie i Panów Radnych Powiatu Grójeckiego, Starostę Grójeckiego wraz z członkami 

Zarząd, Skarbnika Powiatu oraz zaproszonych gości.  

Poprosił radnych o zalogowanie się do systemu. Klauzula informacyjna RODO oraz 

nagranie obrad dostępne jest na stronie www.bip.grojec.pl     

 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył Sesję wypowiadając formułę „Otwieram Sesję 

Rady Powiatu Grójeckiego”.  

 

Ad. 2  

Przewodniczący Rady stwierdził, że w Sesji uczestniczy 21 radnych, co stanowi quorum  

i pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady odczytał wniosek Zarządu Powiatu w sprawie wprowadzenia 

autopoprawki do projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Grójeckiego 

na rok 2024 oraz projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Grójeckiego na lata 2024-2041 /załącznik/. 

  

Ponadto Pan Przewodniczący zaproponował wprowadzenie do porządku obrad w pkt 8.4 

projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Powiatu Grójeckiego na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków.  

 

Następnie poddał zaproponowane zmiany pod głosowanie:   

- Autopoprawka do uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Grójeckiego na rok 

2024 została przyjęta jednogłośnie, 21 głosów „za”. 

- Autopoprawka do uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Grójeckiego na lata 2024-2041 została przyjęta jednogłośnie, 21 głosów „za”. 

- Wprowadzenie uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Powiatu 

Grójeckiego na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji 

zabytków została przyjęta jednogłośnie, 21 głosów „za”. 

http://www.bip.grojec.pl/
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Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z dnia 27 czerwca 2024r. 

5. Sprawozdanie Starosty Grójeckiego z pracy Zarządu Powiatu i informacje Starosty 

Grójeckiego. 

6. Raport z realizacji „Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku 

pracy na lata 2021-2025” za rok 2023.  

7. Sprawozdania roczne Nadzorów Wodnych Państwowego Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie z działań podejmowanych w 2023r.  

8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach:  

8.1 zmieniająca Uchwałę Budżetową Powiatu Grójeckiego na rok 2024, 

8.2 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata 2024-2041, 

8.3 przyznania dotacji celowej z budżetu Powiatu Grójeckiego na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków. 

8.4 przyznania dotacji celowej z budżetu Powiatu Grójeckiego na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków. 

8.5 zatwierdzenia projektu pn. „Efektywne szkolnictwo zawodowe w powiecie 

grójeckim” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego Plus  

w ramach Priorytetu VII Fundusze Europejskie dla nowoczesnej i dostępnej 

edukacji na Mazowszu, Działania 7.2 Wzmocnienie kompetencji uczniów, 

programu Fundusze Europejskie dla Mazowsza 2021-2027. 

9.   Interpelacje i zapytania radnych.  

10. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

11. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady stwierdził, że nie wpłynęły uwagi do protokołu z dnia 27 czerwca 

2024r. Protokół Nr IV/2024 został przyjęty.   

 

Ad. 5  

Sprawozdanie Starosty Grójeckiego z pracy Zarządu Powiatu oraz informacje Starosty 

Grójeckiego radni otrzymali w materiałach /załącznik/. Starosta Krzysztof Ambroziak 

rozszerzył o informację z posiedzenia w dniu 24 lipca 2024r. i 30 lipca 2024r./załącznik/   
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Ad. 6 

Raport z realizacji „Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku 

pracy na lata 2021-2025” za rok 2023 radni otrzymali w materiałach /załącznik/.  

 

Raport z realizacji „Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego 

rynku pracy na lata 2021 - 2025” za rok 2023 został przyjęty bez uwag.   

 

Ad. 7 

Sprawozdania roczne Nadzorów Wodnych Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 

Polskie z działań podejmowanych w 2023r radni otrzymali w materiałach /załącznik/. 

 

Przewodniczący Rady Jan Madej spytał, jak wygląda realizacja zadań dot. czyszczenia 

na ciekach wodnych, które nadzorom podlegają. Czy środki na ten cel są wystarczające  

i co 2 lata prace są w przeprowadzane? Czy na terenie gminy Warka na rzece Czarnej 

jest to realizowane w zakresie jaki należy do nadzoru?     

 

Kierownik Nadzoru Wodnego w Grójcu Zbigniew Szczepański wyjaśnił, że teren powiatu 

składa się z 10 nadzorów wodnych, które zgodnie z obszarem działania podlegają Zlewni 

w Warszawie, Piotrkowie Trybunalskim lub Łowiczu. To system zlewniowy a nie jak 

dawniej administracyjny. Co do środków to proces jest wydłużony z uwagi na program 

prowadzony pod kątem ekologii i dobrych praktyk w utrzymaniu wód i cieków. Wcześniej, 

jeśli nadzór zaplanował, bo zachodziła konieczność, żeby dane rzeczy na cieku wodnym 

wykonać to w 100% środki otrzymał. W tym roku są ograniczenia czasowe i peniężnie, 

ale co do Spółki Wodnej Michalczew rzeka Czarna będzie robiona, już jest po przetargu.      

 

Radny Wojciech Wojtczak zaznaczył, że w kilku miejscach na terenie powiatu rzeki 

przechodzą przez prywatne działki i właściciel choć ją użytkuje nie może nabyć prawa. 

Skarb Państwa może i stąd pytanie czy były czynione kroki, żeby to uregulować i nabyć. 

Następnie radny spytał czy dużo jest progów rzecznych i czy nadzory mają w planie 

doprowadzić je do dobrego stanu, gdyż wiele z nich jest dość zużytych. Ponadto radny 

spytał o rekultywację brzegów rzek. Poza nieźle wykonaną rzeką Czarną w Chynowie  

i rzeką Kraską to pozostałe są bardzo zaniedbane. Przykładem jest rzeka Mogielanka.   

 

Pan Zbigniew Szczepański wyjaśnił, że gmina Błędów jest w Zlewni Piotrków Trybunalski, 

Nadzór Wodny w Nowym Mieście, więc nie będzie mówił o terenie, który mu nie podlega. 

Gdy w ramach Wojewódzkiego Zarządu Melioracji rzeka Mogielanka podlegała pod 

Grójec co 3 lata działania były prowadzone. Z chwilą powstania Wód Polskich rzeka 
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podlega Zlewni w Piotrkowie Trybunalskim i można do tego Zarządu wystąpić. Dokładne 

dane są w sprawozdaniach oraz dostępna jest aplikacja i tam jest pokazany szczegółowy 

podział. Mieszkańcy doskonale wiedzą, pod jaki nadzór należy, bo Wody Polskie powstały 

6 lat temu. Co do stanu prawnego wyjaśnił, że na terenie Nadzoru Wodnego w Grójcu rzeki 

w 95% są jako Skarbu Państwa tj. wody płynące. Rzeki Czarna i Kraska w całości, rzeka 

Kruszewka częściowo w gruntach prywatnych, rzeka Jeziorka na terenie powiatu  

w większości Skarb Państwa i Kanał Czarna Kraska prawie cały w gruntach prywatnych.    

 
 

Sprawozdania roczne Nadzorów Wodnych Państwowego Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie z działań podejmowanych w 2023r. zostały przyjęte. 

 

Ad. 8 

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach:  

 

Ad. 8.1   

Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Grójeckiego na rok 2024 

przedstawił Skarbnik Powiatu Witold Kępka /załącznik/.  

 

Przewodniczący Rady spytał o uwagi do projektu uchwały. Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu poinformował, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 21 radnych.  

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Uchwała Nr V/38/2024 została przyjęta 

jednogłośnie, 21 „za”. (Wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

 

Ad. 8.2 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Grójeckiego 

na lata 2024-2041 przedstawił Skarbnik Powiatu Witold Kępka /załącznik/ 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu stwierdził,  

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 21 radnych.  

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Uchwała Nr V/39/2024 została przyjęta 

jednogłośnie, 21 głosów „za”. (Wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 
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Ad.8.3  

Projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Powiatu Grójeckiego  

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków radni  

otrzymali /załącznik/ 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu stwierdził,  

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady spytał o uwagi do projektu uchwały. Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 21 radnych.  

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Uchwała Nr V/40/2024 została przyjęta 

jednogłośnie, 21 głosów „za”. (Wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

 

Ad.8.4  

Projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Powiatu Grójeckiego na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków radni otrzymali 

/załącznik/. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu stwierdził,  

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady spytał o uwagi do projektu uchwały. Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 21 radnych.  

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych. Uchwała Nr V/41/2024 została przyjęta 

jednogłośnie, 21 głosów „za”. (Wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

 

Ad.8.5  

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn. „Efektywne szkolnictwo zawodowe 

w powiecie grójeckim” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego 

Plus w ramach Priorytetu VII Fundusze Europejskie dla nowoczesnej i dostępnej 

edukacji na Mazowszu, Działania 7.2 Wzmocnienie kompetencji uczniów, programu 

Fundusze Europejskie dla Mazowsza 2021-2027 radni otrzymali /załącznik/. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Turystyki, Sportu i Promocji stwierdził,  

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady spytał o uwagi do projektu uchwały. Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 20 radnych.  

W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. Uchwała Nr V/42/2024 została przyjęta 

jednogłośnie, 20 głosów „za”. (Wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wpłynęły dwie interpelacje radnej Anny Steczkowskiej 

/załącznik/. Na jedną już udzielono odpowiedzi a na drugą jest opracowywana. Szczegóły 

znajdują się na stronie internetowej Starostwa.   

 

Ad. 10 

Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny Adolf Maciak poprosił o przybliżenie sprawy braku zgody dla Uniwersytetu 

radomskiego na przekazywanie zwłok do celów naukowych. 

 

Starosta Krzysztof Ambroziak wyjaśnił, że Zarząd rozpoznał sprawę i nie wyraził zgody, 

ponieważ powiat nie ma takich uprawnień. Obowiązek pochówku osób bezdomnych jest 

w kompletacjach gmin. 

 

Radny Adolf Maciak spytał o spotkanie z przedstawicielami Kliniki DaVita dot. budowy 

na terenie PCM w Grójcu nowoczesnego ośrodka przeznaczonego pod stację dializ. 

 

Starosta Krzysztof Ambroziak wyjaśnił, że obecnie dializy są prowadzane na terenie 

PCM w budynku, który jest wpisany do rejestru zabytków, więc wszelkie zmiany trzeba 

uzgadniać. Na przykład na założenie klimatyzacji niezbędnej przy zabiegach dializ nie 

ma zgody konserwatora na umieszczenie urządzeń na elewacji. Z uwagi, że według 

nowych przepisów budynek nie spełnia wymogów a przeróbki są problemem Da Vita 

wystąpiła z zapytaniem czy jest możliwe udostepnienia terenu w granicach szpitala pod 

budowę obiektu 400m². Były wstępne rozmowy i Zarząd przedstawił propozycję 

usytuowania. Niedługo złożą szczegółową ofertę, bo na razie proponują środki na 

obecnym poziomie, ale płacą. Konkrety, ale to są wstępne propozycje. Konkretny 

projekt będzie w najbliższym czasie. Tam są działki powiatowe przekazane do PCM  
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i działki stanowiące zastaw pod kredyty. Obecna umowa obowiązuje do końca 2025r.  

i żeby zachować ciągłość chcą z początkiem 2026 r. przenieść się do nowego obiektu.     

 

Radny Adolf Maciak poruszył sprawę ogłoszenia konkursu na dyrektora SPZOZ  

w Nowym Mieście. Ilu kandydatów się zgłosiło i kiedy nastąpi rozstrzygniecie konkursu? 

 

Starosta Krzysztof Ambroziak wyjaśnił, że wpłynęły dwie oferty, spełniały wymogi  

i Komisja Konkursowa obie kandydatury zakwalifikowała do II etapu. Komisja 

przeprowadzi rozmowy z obiema osobami w najbliższy czwartek.  

 

Radny Adolf Maciak spytał o nagrodę roczną dla dyrektora Muzeum im. K. Pułaskiego  

w Warce.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak wyjaśnił, że pani dyrektor nie otrzymuje tzw. ‘trzynastki”  

i jeśli roczne sprawozdanie finansowe jest przyjęte bez uwag to zgodnie z uchwałą 

Rady Powiatu Zarząd ma możliwość przyznania dodatkowego wynagrodzenie  

w formie nagrody.  

 

Radny Wojciech Wojtczak poprosił, aby od jednostek zajmujących się regulacją rzek   

wyegzekwować raporty, żeby radni mogli to wszystko porównać. W odniesieniu do 

dotacji na prace konserwatorskie kościołów, na które Rada w dniu dzisiejszym podjęła 

uchwałę radny spytał pana Starostę czy w ramach wniosków składanych w gminach 

Kościół Św. Prokopa w Błędowie oraz pw. Opieki Św. Józefa otrzymał dotację  

z Polskiego Ładu. Kontynuując radny poruszył sprawę składu Komisji powołanej do 

przeprowadzenia konkursu na dyrektora SPZOZ w Nowym Mieście. Przewodniczący 

Rady poddał pod głosowanie uchwałę z 6 osobami a zgłoszono 7 osób. Decyzja nie 

należała do kompetencji pana przewodniczącego tylko do Rady. Skoro był limit 

sześcioosobowy z dodatkowo zgłoszoną siódmą osobą należało coś zrobić. Jest   

tą siódmą osobą i na chwilę obecną albo jest w tej komisji albo nie jest. To samo 

dotyczy pozostałych członków, jedna osoba musi odpaść. W tym przypadku powinno 

być przeprowadzone głosowanie i dopiero zatwierdzony skład tej komisji. Jeżeli 

Przewodniczący Rady przyzna, że w tej kwestii popełnił błąd to on jako radny nie złoży 

odwołania, że podjęta uchwała z mocy prawa jest nieważna. Jako radny czuje się 

zobowiązany, żeby szpital jak najszybciej funkcjonował i że trzeba wybrać dyrektora. 

Niemniej pan przewodniczący powinien wydać oświadczenie, że zapadł taki błąd.  
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Przewodniczący Rady Jan Madej wyjaśnił, że wskazanie osób należy do Zarządu 

Powiatu, więc trudno poddać pod głosowanie inne propozycje Jako przewodniczący nie 

popełnił żadnego błędu, ponieważ zostały powołane osoby, które wskazał Starosta.  

 

Wicestarosta Adam Balcerowicz podkreślił, że wybór dyrektora podmiotu leczniczego 

reguluje prawo, konkretnie ustawa o działalności leczniczej wskazuje, że Komisję 

powołuje organ tworzący czyli w tym przypadku Zarząd Powiatu. Ponadto organ tworzący 

musi do składu powołać lekarza. Jest też przedstawiciel Rady Społecznej. Tu wszystko 

jest zgodne z przepisami. 

 

Przewodniczący Rady Jan Madej stwierdził, że nie może wychodzić poza swoje 

kompetencje, żeby ktoś nie zarzucił, bo będzie nieprawomocne. 

 

Radny Adolf Maciak spytał o dofinansowanie wydania broszury dotyczącej badań 

archeologicznych w Lewiczynie zorganizowanych przez Towarzystwo Przyjaciół Ziemi 

Grójeckiej. Czy będą również wykonywane prace archeologiczne.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak stwierdził, że prace już trwają i podczas dożynek chcą 

zaprezentować to grodzisko. Były jakieś odkrycia i stąd projekt wspólnej realizacji przez 

stowarzyszenie i samorządy, gdzie duże pieniądze wyłożył Belsk Duży, żeby nie tylko  

o tym opowiadać, ale opracować broszurę o wszystkich przeprowadzonych badaniach 

archeologicznych. Poprosili o pomoc w przygotowaniu i Zarząd wyraził zgodę.  

 

Radna Anna Steczkowska stwierdziła, że złożyła dwie interpelacje, w sprawie zaniedbanych 

poboczy i rowów przy drogach powiatowych w gminie Nowe Miasto i w sprawie interwencji 

Straży Granicznej w Powiatowym Urzędzie Pracy oraz zapytanie na temat sytuacji 

finansowej i kadrowej w szpitalu w Nowym Mieście. Ponadto złożyła rezygnację  

z członka Komisji Rolnictwa, chcąc umożliwić uczestnictwo radnym z Klubu PiS. 

Przydział komisji w dniu 17 maja 2024r. było bardzo niesprawiedliwy, gdyż jedna radna 

nie ma żadnej komisji a radny ma tylko jedną. Wzywa też radnych, którzy mają po  

3 komisje, aby z jednej ustąpili na rzecz tych osób. 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że wniosek otrzymał dzisiaj, więc przyjęcie rezygnacji 

nastąpi na przyszłej sesji. Jeśli ewentualnie ktoś zgłosi kandydatury odbędzie głosowanie.  

 

Radny Wojciech Wojtczak przypomniał, że w trakcie zatwierdzania składów komisji 

wnioskował o zwiększenie składu Komisji Transportu. Skoro praktycznie to nie 
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przeszkadzało nikomu nie rozumie czemu jego kandydatura została odrzucona. 

Wystarczy, żeby uczestniczył w tej komisji, gdyż tam żadne decyzje nie zapadają. 

Radny dodał, że gdyby zarządzić egzamin na temat dróg na pewno byłby w czołówce. 

Następnie radny przyznał, że na poprzedniej sesji miał jeszcze pytania dot. długów 

szpitala, ale pan przewodniczący pozwolił na śmiechy niektórych radnych i na tym się   

zakończyło. Poza tym jest dług poparty przez Starostwo. Po nowym roku zapadła 

następna uchwała w sprawie obligacji na kwotę 13 mln zł i dług powiatu to ok. 33 mln zł. 

Pan Skarbnik powinien powiedzieć to publicznie do kamery, żeby mieszkańcy wiedzieli. 

Dług był ukrywany i ujawniony na początku roku a nie przy uchwalaniu budżetu.  

 

Skarbnik Witold Kępka nie zgodził się ze stwierdzeniem radnego, że ktoś tu cokolwiek 

ukrywa. Sprawozdania budżetowe, w tym sprawozdanie Rb-Z jest dostępne od wielu lat 

na stronie internetowej Starostwa. Można sobie wejść w BIP i za dany okres, za dany 

kwartał, za dany rok sprawdzić zadłużenie.  

 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że do pracy w komisji nie ma egzaminów 

podobnie jak nie ma egzaminów dla osób startujących w wyborach.  

 

Radny Wojciech Wojtczak przedstawił zdjęcia, które przekazał mu mieszkaniec Błędowa, 

ponieważ nie została załatwiona sprawa zalewania jego posesji przy ul. Grójeckiej.          

Tam jest wada, bo zbiegowisko wody z ul. Sadurskiej i ul. Grójeckiej jest przepuszczane 

pod jezdnią wąskim gardłem. Napływ do rowu jest tylko zwykłą rurą stu pięćdziesiątką, co 

do kanalizacji sanitarnej jest za wąskie a co mówić o deszczowej. I w dodatku studzienka, 

która jest po jednej stronie ulicy jest wyżej niż studzienka po drugiej stronie, jeśli chodzi o 

spadek do rowu melioracyjnego.  To miało być zrobione w 2019 r. a jest 2024. Starosta o 

jeden krok do tego nie podszedł, choć kilka razy jako radny się w tej sprawie zwracał.  

Czy Starosta czuje się zobowiązany, żeby wykonać, bo jeśli tego nie uczyni są dalsze 

kroki, które mogą zobowiązać i inne jednostki, które w stosunku do Starosty mogą 

wystąpić. Przekazuje tą informację i prosi o ustosunkowanie się.   

 

Starosta Krzysztof Ambroziak wyjaśnił, że w ubiegłej kadencji był na wszystkich 

drogach powiatowych, dobrze zna teren i dokładnie zna jakie problemy po dużych 

opadach tam występują. Jak na tych zdjęciach, co zgłaszał mieszkaniec w tym czasie 

na miejscu był Andrzej Stępniak w obecnej kadencji przewodniczący Komisji Transportu 

i przesłał zdjęcia i byli   na łączach. To się działo podczas tej dużej nawałnicy. W Warce 

wstrzymano ruch, bo ulice, w tym główna były nieprzejezdne. W Błędowie teren jest tak 

ukształtowany teren, że nie ma możliwości otwarcia, żeby woda się tam nie zbierała. 
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Wszędzie jest wyżej i woda spływa z dróg i z posesji prywatnych po asfalcie. Można 

odprowadzić to wspólnie z gminą kanałami po terenie prywatnym i gminnym w kierunku 

targu. A ponieważ odwodnienie będzie nie tylko po naszych gruntach konieczne  

są uzgodnienia z Wodami Polskimi. Zarząd to przeanalizował i spotkał się z wójtem 

Błędowa, bo jednym z pomysłów było wykonanie dokumentacji całego odcinka  

i dokończenie drogi od Golian przez Dąbrówkę do skrzyżowania w Błędowie. Lokalny 

przedsiębiorca zaoferował dużą pomoc finansową. Ponadto zostałby złożony wniosek  

o dofinansowanie przebudowy drogi wraz z odwodnieniem.  Niestety nie zostało to 

zaakceptowane, choć mediacji podjęli się też radni powiatowi. Rada Gminy w Błędowie 

zdecydowała o innej kolejności wykonywania dróg i ta droga jest w następnym etapie, 

na późniejsze dofinansowania, bo jak tłumaczyli odwodnienie wymaga projektów, 

uzgodnień z Wodami Polskimi i mogą nie być przygotowani na składanie wniosków 

teraz tylko może za rok. Nie jest tak, że Zarząd nie wie, co tam się dzieje i nic nie robi. 

Uważa, że z samorządem gminnym tej kadencji będą dalej wspólnie realizować i będzie 

możliwość pozyskania środków zewnętrznych to ten temat zostanie ogarnięcia.  

Tylko potrzebna jest dobra współpraca pomiędzy samorządami i radnymi. 

 

Radny Wojciech Wojtczak zauważył, że Starosta zgodnie z KPA jest zobowiązany 

wykonać taką pracę w ciągu miesiąca a jeśli sprawa jest skomplikowana w ciągu  

2 miesięcy. W 2019 r. został sporządzony protokół i były podane terminy  

i zobowiązania, ale Starosta się nie ustosunkował a teraz tłumaczy, że prace trwają. 

Spraw, gdy komuś coś zagraża a temu Panu grozi zalanie domu lub garażu nie można 

prowadzić 4 - 5 lat. W stronę szkoły jest napływ wody i nie jest prawdą, że nie ma gdzie 

jej odprowadzić. Zaprasza pana Starostę w teren to pokaże gdzie ta woda odpływa. 

Tam jest kryty rów z rurą minimum trzy setką a potem zbiorczy kanał z zaledwie stu 

pięćdziesiątką. Jak rura z takim przekrojem ma zebrać wodę z dwóch ulic? To jest 

właśnie ten skutek, który trzeba zlikwidować poprzez wykonanie nowego wykopu  

i przepustu o większym przekroju. Ktoś popełnił błąd za czasów pana Mikołajewskiego  

i ówczesnego Starosty, gdy była budowana ul. Grójecka czyli przed kadencją PiS. 

Starosta powinien się zmobilizować i pomóc temu małżeństwu z małymi dziećmi, żeby 

było bezpiecznie. 

 

Starosta Krzysztof Ambroziak stwierdził, że w powiecie jest wiele podobnych spraw  

a Starosta jest jednym z 21 radnych. Gdy pod koniec roku jest tworzony budżet na nowy 

rok każdy radny ma możliwość zadbania o swój teren. Obecnie z gminy Błędów jest kilku 

radnych. Jeśli będzie porozumienie z samorządem gminy to wspólnie można działać.  

To Rada zdecyduje, czyli wszyscy radni a nie Starosta jednoosobowo i jest to do 
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wpisania do budżetu, znalezienia środków i do realizacji. Można po dużym deszczu na 

miejscu się spotkać z radnymi gminnymi, zobaczyć o co chodzi i wspólnie wskazać 

rozwiązania.  

 

Radny Wojciech Wojtczak stwierdził, że nie jest rolą radnych, to Starosta jest od 

zarządzania, ma pieniądze, Wydział oraz Powiatowy Zarząd Dróg. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że temat jest poruszony, Starosta i Rada się zapoznali 

Będzie nowy budżet i można wprowadzić, jeśli będzie dobra wola jednej i drugiej strony. 

Na nagłe przypadki należy zareagować, ale nie można robić na obcych gruntach.  

 

Ad. 11 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 12.40 zamknął 

Sesję wypowiadając formułę „Zamykam Sesję Rady Powiatu Grójeckiego”. 

 

 

 

                      Protokołowała:                                             Przewodniczył: 

        

           Palmira Ponceleusz - Kornafel                                    Jan Madej   


